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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Azbestowo-cementowe materia³y budowlane, zwane potocznie eternitem, nadal s¹, mimo potwier-

dzenia ich szkodliwoœci, charakterystycznym elementem krajobrazu polskiej wsi. Stosowanie eternitu
zosta³o zakazane w wiêkszoœci rozwiniêtych krajów œwiata, a stopniowym usuwaniem istniej¹cych po-
kryæ eternitowych zajmuj¹ siê specjalistyczne firmy stosuj¹ce bezpieczne technologie. Co wiêcej, gruz
eternitowy jako materia³ niebezpieczny musi byæ sk³adowany w specjalnie przeznaczonych do tego
miejscach. Dlatego tak wa¿ne jest, aby wspieraæ finansowo gminy i miasta chc¹ce w bezpieczny sposób
i z zachowaniem wszelkich procedur usun¹æ zawieraj¹ce azbest elementy konstrukcji budynków. Nale-
¿a³oby tak¿e zwiêkszyæ œwiadomoœæ spo³eczeñstwa co do szkodliwoœci wyrobów azbestowych i u³atwiæ
dostêp do informacji na temat utylizacji tego typu elementów. W ostatnim czasie popularnoœæ zyskuje
tak¿e technologia unieszkodliwiania termicznego azbestu, tak zwana technologia MTT, jednak wa¿ne
jest dokonanie odpowiednich zmian w prawie, by móc siê t¹ technologi¹ pos³ugiwaæ, do czego wszyscy
powinniœmy d¹¿yæ.

W zwi¹zku z przedstawionym kwestiami zwracam siê do Pana Ministra z pytaniem, jak obecnie wy-
gl¹da stan dzia³añ w zakresie unieszkodliwiania i utylizacji wyrobów azbestowych. Jeœli to mo¿liwe,
prosi³bym o informacje w ujêciu regionalnym, ze szczególnym uwzglêdnieniem Ma³opolski.

Z powa¿aniem
Stanis³aw Bisztyga




